
Protokół Nr XLII/2022 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 20 października 2022r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 15,30 

 

Ad  1. 

Dnia 20 października 2022r. odbyło się  XLII-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzył i przewodniczył im  Wiceprzewodniczący Rady Gminy p. Andrzej 

Wisowaty. 

Wiceprzewodniczący Rady  powitał zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- p.o. Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Bożena Tuśnio 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- sołtysi gminy 

- pracownicy Urzędu Gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 11 radnych, co 

stanowiło 79 % obecnego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecni radni: Janik Tomasz, Nyga Mirosław, Pająk Monika – usprawiedliwieni. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Wiceprzewodniczący Rady  zaproponował alfabetycznie z listy  

Radnego Sławomira Litwińskiego, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Wiceprzewodniczący Rady  – odczytał zaproponowany porządek obrad sesji i zapytał czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wniosków nie zgłoszono wobec czego porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych w 2022 roku. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

7. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

8. Pytania, wnioski, interpelacje. 

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 
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10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) dotycząca zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości, warunków obliczania                          

i wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych                         

w szkołach prowadzonych przez Gminę Łączna 

b) zmian w Regulaminie określającym wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród a także 

ich wysokości, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego               

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Łączna 

c) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych i w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi 

d) zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok 

11. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 27 września 2022r. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad  4. 

Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych w 2022 roku. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Andrzej Wisowaty – poinformował, Naczelnik Urzędu 

Skarbowego w Skarżysku Kamiennej przedstawia Radzie Gminy informację dot. analizy 

oświadczeń majątkowych, osób zobowiązanych do ich złożenia, które wpłynęły do tut. 

Urzędu Skarbowego: Janik Tomasz – w porównaniu do roku poprzedniego nastąpiła zmiana 

w wielkości gospodarstwa rolnego, do wyjaśnienia; Wykrota Edmund – w porównaniu do 

roku poprzedniego nastąpiła zmiana w wielkości gospodarstwa rolnego, do wyjaśnienia.                      

W stosunku do innych oświadczeń brak uwag. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, pismem z dnia 26 września br. 

Wojewoda Świętokrzyski dokonał analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez Wójta             

i Przewodniczącą Rady Gminy. Odczytał uwagi do w/w oświadczeń. 

 

Ad  5 i 6. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 27 września 2022r. do dnia 20 października 2022r. przedstawił  Wójt 

Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

28 września - w spotkaniu z kierownikami gminnych jednostek organizacyjnych w sprawie 

oszczędności energii elektrycznej i cieplnej w zarządzanych placówkach. Wnioski                          

i deklaracje ze spotkania zamieszczono na stronie internetowej Gminy. Tego samego dnia           

w uroczystości 50-lecia pożycia małżeńskiego zorganizowanej przez USC Łączna; 

5 października - w spotkaniu z przedstawicielami firmy EKoEnergia z Kielc w sprawie 

możliwości technicznych obiektu Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej pod kątem 

instalacji paneli fotowoltaicznych wraz z zastosowaniem pomp ciepła do ogrzewania 

budynku; 

12 października - w spotkaniu wójtów, burmistrzów, prezydentów członków Grupy 

Zakupowej poświęconym otwarciu ofert we wspólnym postępowaniu przetargowym na zakup 

energii elektrycznej na 2023 rok. Najniższa cena jaka została zaproponowana to 2,56 zł za              

1 kW energii. W chwili obecnej obowiązuje umowa z zeszłorocznego przetargu w kwocie 

0,78 zł za 1 kW; 

- udział w spotkaniu z Dyr. ZDP w Skarżysku Kam. oraz w posiedzeniu Zarządu Powiatu 

Skarżyskiego w sprawie planowanej powiatowej inwestycji drogowej w Kamionkach. 

Wczoraj na połączonym posiedzeniu komisji szeroko omówiłem kwestie zw. z tematyką 
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spotkania i przedstawiałem stanowisko jak ma wyglądać projekt modernizacji odcinka drogi 

powiatowej od starodroża do Kafejki; 

13 października - w spotkaniu z kierownikiem budowy i inspektorem nadzoru wykonawcy 

modernizacji naszej oczyszczalni ścieków. Chodziło nam głównie o kwestie techniczne dot. 

sposobu i przebiegu prac, które mają się odbywać na terenie objętym modernizacją 

oczyszczalni. 

- w ślubowaniu uczniów klas I SP w Łącznej; 

- w posiedzeniu komisji gospodarczej RG Łączna; 

18 października – w spotkaniu z Dyr. ZDP w Skarżysku Kam. w sprawie realizowanego przez 

osobę fizyczną projektu przebudowy drogi dojazdowej do Zalezianki od strony węzła,  

obecnie trwa tam remont, pojawiły się wykopy; 

- w spotkaniu z właścicielem gruntów rolniczych położonych na południe od odcinka drogi 

powiatowej do Zalezianki, które Rada Gminy przyjęła odnośnie zmpzp w kierunku zgodnym 

ze Studium uwarunkowań tj. zabudowy mieszkaniowej, obszar objęty zmianą to ponad 30 ha; 

19 października - w spotkaniu z przedstawicielami Klubu Seniora w Łącznej w sprawie 

działań statutowych planowanych do realizacji w 2023 roku. Gdyby Stowarzyszenie Klub 

Seniora miało rejestrację mogłoby pozyskiwać fundusze zew. i funkcjonować w działaniach 

objętych pomocą Państwa tj. polityką senioralną. Klub Seniora chce przeprowadzić taką 

instytucjonalizację aby dać sobie szansę na pozyskanie środków zew. Rozmawiałem                      

z Naczelnikiem OSP Łączna, ponieważ seniorzy chcieliby mieć swój kąt. Nieformalne grupy 

np. KGW mają swoje lokalizacje często w miejscach użyteczności publicznej tj. świetlice 

wiejskie. Klub Seniora i Związek Emerytów i Rencistów funkcjonują i nie mają swojego 

miejsca. Będziemy toczyć rozmowy z Zarządem OSP żeby Klub Seniora miał lokalizację                

w budynku OSP. Tego typu Stowarzyszenie powinno w Łącznej funkcjonować, mamy 

seniorów, którzy uczestniczą nie tylko w życiu społecznym gminy.  

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2022 rok, 

- w sprawie upoważnienia pracownika GOPS do prowadzenia postepowań w sprawach 

dotyczących wypłaty dodatku dla gospodarstw domowych. Na dzień 20 października br. 

rozpatrzonych zostało 680 wniosków o dopłaty na węgiel. Chcę podziękować pracownikom 

GOPS-u za znakomity wynik. W pozostałych gminach powiatu skarżyskiego w tym samym 

czasie rozpatrzono ok. 200 wniosków, to pokazuje ogrom pracy ale i wysiłek tych osób które 

są bezpośrednio zaangażowane w te kwestie. Wypłacone wnioski były na kwotę 2 400 000 zł. 

Podziękować chcę również pracownikowi Wydziału Finansowego za wypłaty dodatków tym 

ludziom, którzy we wnioskach nie podali kont bankowych. Na przyszły tydzień wprowadzono 

już 97 wniosków. Ponadto na dzień 20.10.2022r. rozpatrzono 12 wniosków wypłat na pellet, 

które wpłynęły w dniach 22-26 września br. 

 

Zgodnie z Zarządzeniem Nr 92/2022 Wojewody Świętokrzyskiego z dnia 16 sierpnia 2022r. 

w dniu 23 października br. odbędą się wybory uzupełniające do Rady Gminy Łączna,                      

w okręgu wyborczym nr 7 czyli Łączna od nr 1-65 i Jaśle. Siedziba Obwodowej Komisji 

Wyborczej Nr 3 zlokalizowana jest w Urzędzie Gminy Łączna (sala konferencyjna). Również 

w Urzędzie siedzibę swoją ma Gminna Komisja Wyborcza w Łącznej. Komitety wyborcze 

zgłosiły dwóch kandydatów do mandatu radnego: Panią Alinę Zielińską i Pana Karola 

Piwowarczyka. Głosowanie odbędzie się w godzinach 7.00 – 21.00. 

 

Na naszej stronie internetowej znajdują się podstawowe informacje dotyczące profilaktyki 

jodowej oraz lista punktów dystrybucji jodku potasu. Dystrybucja tabletek rozpocznie się                 

w momencie zagrożenia na wyraźne polecenie wojewody świętokrzyskiego. 
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Po wnikliwej analizie kosztów zużycia energii elektrycznej i cieplnej w naszych jednostkach 

organizacyjnych Gmina czyni starania aby jeszcze w tym roku: 

- zamontować instalację fotowoltaiczną na Zespole Szkół w Goździe, w tej sprawie 

podjęliśmy już rozmowy w oparciu o PFU który był wcześniej przygotowany na ten obiekt. 

Rozmawialiśmy z potencjalnymi wykonawcami i jeszcze w tym roku chcielibyśmy taką 

instalację wykonać, 

- ogłosić przetarg na wykonanie instalacji fotowoltaicznej na Zespole Szkolno-Przedszkolnym 

w Łącznej, połączonej z instalacją pomp ciepła pozwalających w następnym sezonie 

grzewczym wycofać się całkowicie z ogrzewania placówki węglem.  

Powyższe działania w następnych latach powinny doprowadzić do samowystarczalności 

energetycznej w/w placówek oświatowych. Jakie są powody tego żeby iść w tym kierunku 

wczoraj uzgadnialiśmy na komisji. Do wczorajszej wypowiedzi chcę dodać że środki które 

Rząd przekazał do samorządów na zwiększone wydatki chcielibyśmy wykorzystać na bieżące 

uzupełnienie budżetu i pokrycie różnic. Przypomnę, że przetarg ogłoszony przez ZGK na 

ekogroszek dla szkoły w Łącznej w ub. roku opiewał na ok. 800 zł/tona ekogroszku, 

natomiast w roku bieżącym z nowego przetargu tona ekogroszku wynosi brutto 3 200 zł. 

Kwota wynikająca ze wzrostu ceny nośników energii dla obiektu szkoły w Łącznej wynosi   

70 tys. zł./miesięcznie. Są to koszty, które każą podejmować decyzje prowadzące do 

znacznych oszczędności w tej materii. Dziękuje wszystkim radnym, że mądrze do tego tematu 

podchodzicie. Tylko wspólne działania mogą doprowadzić że w kolejnych latach rachunki za 

energię nie będą miały większego znaczenia dla szkoły w Łącznej.  

 

W ostatnich dniach Gmina: 

- zleciła wykonanie PFU ze standardami jakości dla zadania „Zagospodarowanie terenu 

wokół zbiornika Jaśle” etap I część północna, w ramach zadania realizowanego przez ZGGŚ               

z programu Polski Ład, ZGGŚ w ramach złożonych wniosków otrzymał środki na 

zagospodarowanie terenów w kierunku turystycznym. Zagospodarowanie wokół zbiornika 

Jaśle było przedmiotem troski Rady w tej i poprzedniej kadencji, szukaliśmy środków.                  

W ramach środków przyznanych ZGGŚ do którego należymy 1 800 tys. zł. będzie 

przeznaczone na ten cel. ZGGŚ zamierza jeszcze w tym roku ogłosić przetarg, chcemy żeby 

Gmina Łączna miała możliwość wykorzystania środków i żeby były one wykorzystane 

zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców, radnych; 

- podpisała umowę na przygotowanie projektu technicznego dotyczącego przebudowy drogi 

gminnej do zbiornika Jaśle. 

 

W dniu 10 października odbył się przetarg na sprzedaż działki w Goździe 23/3, wpłynęła 

jedna oferta , która spełniła warunki zawarte w ogłoszeniu. Działka była wystawiona za kwotę 

42 300 zł. Oferta wpłynęła na kwotę 43 000 zł. Postępowanie w toku. 

Zawarto także 4 umowy dzierżaw, z czego dwie z obecnymi dzierżawcami, a dwie z nowym 

dzierżawcą. 

 

Realizacja wniosków z sesji: 

- w dniu 30 września 2022r. zakończono prace polegające na przebudowie drogi gminnej           

w msc. Gózd tzw. Laski działka nr 45 oraz 183/2, przedmiot robót został odebrany                   

7 października br. Koszt 319 910,58 zł. Wnioski mieszkańców, którzy mają tam położone 

swoje posesje składane były już w poprzednich kadencjach. Cierpliwie czekali na realizację 

tej inwestycji. Cieszę się, bo każdy odcinek drogi na terenie gminy cieszy. Szczególnie jak 

mamy do czynienia z terenem zabudowanym; 
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- koszt remontu nawierzchni na drodze gminnej w Podzagnańszczu prowadzącej do kładki za 

torami, polegający na położeniu 2 warstw masy asfaltowej na odcinku długości około 160 mb 

to 55 448,40 zł; 

- w msc. Podłazie na drodze gminnej Podłazie - Krzyżka wykoszono oraz odkrzaczono 

pobocza,  zwiększając tym samym drożność drogi; 

- na zlecenie gminy w msc. Gózd wyczyszczono 550 mb rowu na odcinku Występa - Gózd 

posesja nr 6; 

- na prośbę Pani sołtys w msc. Klonów wykoszono rondo przy szkole oraz okolice pomnika 

ofiar egzekucji z 1943r; 

- do Zarządu Dróg Powiatowych zgłoszone zostały uwagi dotyczące uszkodzonych 

nawierzchni w msc. Podłazie, Kamionki, Podzagnańszcze-Zaskale; 

- trwa układanie instalacji elektrycznej pod montaż słupów oświetlenia ulicznego w Łącznej – 

od posesji p. Barańskich do węzła Zalezianka. Mamy informację od wykonawcy, że postara 

się w ciągu najbliższych dwóch tyg. te prace zakończyć. 

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Trwają prace przy modernizacji Zakładu Gospodarki Komunalnej, na zew. prace są już 

zakończone natomiast trwają wew. budynku tj. układanie płytek w pomieszczeniach, remont 

pomieszczeń. Termomodernizacją połączona z instalacja fotowoltaiczną na dachu i wymianą 

okien. Na terenie wokół poczty trwają prace przy utwardzaniu parkingu. Ma być również 

posadzona tam zieleń, drzewa. Sądzę że całość prac to ok. 2 tyg. Trwają również prace przy 

budynku gospodarczym, który został wybudowany przy poczcie. 

 

Ad. 7. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, komisja obradowała 13.10.2022r. Tematyka posiedzenia: 

1. Omówienie pism mieszkańca gminy z prośbą o zmianę przeznaczenia części działek 

położonych w miejscowości Zalezianka w kierunku budowy farmy fotowoltaicznej.  

Wniosek – zaproszenie na kolejne posiedzenie Komisji urbanistę. 

2. Omówienie pisma Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej w sprawie dotacji na 

zimowe utrzymanie dróg oraz pisma z prośbą o zaprojektowanie nowej drogi dojazdowej do 

oczyszczalni ścieków od starodroża. 

Wniosek – przekazanie ZGK 35 tys. zł dotacji do zimowego utrzymania dróg. 

3. Omówienie pisma sekcji siatkówki z prośbą o obniżenie opłaty za korzystanie z Sali 

gimnastycznej. 

Wniosek – zaproszenie na kolejne posiedzenie Pani Dyrektor  Szkoły w Łącznej. Na 

posiedzeniu połączonych Komisji Pani Dyrektor przedstawiła co wpłynęło na zwiększenie 

opłaty za korzystanie z Sali. 

4. Omówienie pisma w sprawie wsparcia finansowego Gminy Sędziszów w odbudowie 

basenu po spaleniu. 

Jednogłośna decyzja radnych o nieudzielanie wsparcia.  

5. Opiniowanie realizacji budżetu gminy za I półrocze 2022r. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,         

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 10.10.2022r. rozpatrywała petycję mieszkańców 

naszej gminy tj. miejscowości Gózd, Jęgrzna i Występa dotyczącej doprojektowania                

w inwestycji na linii kolejowej nr 8, przebiegającej przez teren gminy Łączna, przystanku 

osobowego przeznaczonego do obsługi ruchu pasażerskiego na odcinku km 164+00 do km 

165+00. 
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wypracowała wnioski w formie uchwały Nr 2/2022 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 10 października 2022r. w sprawie opinii dotyczącej 

rozpatrzenia petycji mieszkańców Gminy Łączna dotyczącej doprojektowania w inwestycji na 

linii kolejowej nr 8, przebiegającej przez teren gminy Łączna, przystanku osobowego 

przeznaczonego do obsługi ruchu pasażerskiego na odcinku km 164+00 do km 165+00                          

i stwierdza iż petycja jest zasadna i powinna być przekazana do Rady Gminy Łączna celem 

zajęcia stanowiska. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady  – poprosił o przegłosowanie stanowiska Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

Za – 11/11 obecnych radnych. 

Stanowisko Komisji zostało podjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, w dniu 

dzisiejszym komisja odbyła dwie kontrole jednostek podległych Urzędowi Gminy tj. Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. W trakcie kontroli nie 

wypracowano żadnych wniosków.  

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, w okresie 

między sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej. 

 

Ad. 8 i 9. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Andrzej Wisowaty – poinformował, do Rady Gminy między 

sesjami wpłynęły następujące pisma: 11.10.2022r. Zakład Gospodarki Komunalnej                         

w Łącznej, prośba o zaprojektowanie nowej drogi dojazdowej do oczyszczalni ścieków od 

starodroża. 
Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, działki które przylegają do starodroża 

siódemki, a które przylegają też do ogrodzenia terenu oczyszczalni ścieków są gminne. 

Wystąpienie ZGK jest bardzo zasadne. Wiemy, że każda oczyszczalnia ścieków powinna 

posiadać możliwość komunikowania obiektów w taki sposób żeby nieczystości, które                        

w wyniku procesu oczyszczania ścieków powstają tzw. Skratki, można było wywieźć do 

utylizacji. Duże samochody typu patelnie zwykle wywożą odpady z oczyszczalni. Istniejący 

odcinek drogi dojazdowej jest odcinkiem wąskim i przebiega obok istniejących 

zabudowanych nieruchomości. Dużym samochodom trudno się złożyć jeśli chodzi o zakręt                

i wjechanie na teren oczyszczalni. Oczyszczalnia to nie tylko oczyszczanie ścieków 

płynących kanalizacją sanitarną ale również możliwość odbioru ścieków ze zbiorników 

bezodpływowych czyli szamb. Modernizowany obiekt będzie posiadał zbiornik, do którego 

tego typu ścieki mogą być zrzucane i poddawane rozrzedzeniu po to żeby je poddać 

oczyszczaniu. Wjechanie na teren oczyszczalni z beczkowozem, samochodem gdzie 

minimalna wielkość to zwykle od 3-9 m3 wymaga odpowiedniej szerokości, nośności. Jestem 

przekonany, że wybudowanie odcinka dojazdowego do oczyszczalni spowoduje że będzie 

dużo łatwiej eksploatować obiekt ale również będzie mniej uciążliwy dla posesji położonych 

w Kamionkach. Jeśli chodzi o wykonanie tej inwestycji musimy starać się                                                               

o projekt ale również wykonać na rzece Kamionce most. Będzie zatem potrzebne pozwolenie 

wodno-prawne. Gmina powinna to wykonać żeby wypełnić prośbę zawartą w piśmie. Myślę, 

że wrócimy do tematu na kolejnej komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Andrzej Wisowaty – poinformował,  kolejne pismo 

11.10.2022r. sekcja siatkówki, prośba o obniżenie opłaty za korzystanie z Sali gimnastycznej 

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Łącznej. Pismo było omawiane na Komisjach 
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Połączonych, była Dyrektor Szkoły w Łącznej wspólnie z Wójtem wyjaśniali jakie koszty 

wpłynęły na tą stawkę. Kolejne pismo wpłynęło 17.10.12022r. Wojewoda Świętokrzyski 

informuje, w dniu 8 października 2022r. wpłynęła do Wojewody skarga Pana Patryka Król na 

działanie Rady Gminy Łączna w przedmiocie rozpatrzenia przez radę petycji dot. utworzenia 

młodzieżowej rady gminy. W dniu 18.10.2022r. poprosiliśmy Nadzór Wojewody o przesłanie 

dokumentacji skargi Pana Patryka Król na działanie Rady Gminy w przedmiocie petycji, 

czekamy na odpowiedź. Kolejne pismo 17.10.2022r. Wojewoda Świętokrzyski zwraca się              

o udzielenie informacji i wyjaśnień czy Rada Gminy Łączna w sprawie petycji Patryka Król 

dot. utworzenia Młodzieżowej rady Gminy podejmowała uchwałę, jeśli tak proszę                  

o przesłanie jej, ponadto też przesłanie protokołu z sesji na której procedowano w zakresie 

w/w petycji. W dniu 19.10.2022r. do Nadzoru Wojewody został wysłany protokół wraz                     

z wynikami imiennego głosowania radnych oraz uchwała Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

w tej sprawie. 

Radny Wykrota – złożył podziękowanie dla Wójta i pracowników za wykonany kawałek 

drogi dla mieszkańców w Podzagnańszczu. Również podziękowanie za inwestycję dot. 

poczty, naprawdę ładny obiekt. Proszę nie zapominać, że jeszcze został do wykonania 

odcinek drogi Podzagnańszcze Dołki. 

Radna Cieślik – podziękowała za drogę Gózd w Laskach, mieszkańcy są zadowoleni, droga 

jest przejezdna. Podziękowała również za altanę przy szkole. 

Radny Litwiński – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego z prośbą aby dokonać 

sprawdzenia na jakim terenie znajduje się droga pomiędzy Podłaziem, a Podzagnańszczem 

wzdłuż torów, czy jest w terenie prywatnym czy kolejowym. Druga sprawa aby odkrzaczyć 

odcinek drogi Podłazie za torami w prawo. Następnie zwrócił się do Wójta Gminy z prośbą 

aby pilnować terminów i zrobić drogę na Krzyżkę, myślę że w tej kadencji będę również jak 

moi przedmówcy mógł podziękować za wykonanie tego 500 odcinka drogi. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos i podziękował za miłe słowa, przede 

wszystkim to jest również zasługa radnych. Jeśli wspólnie dyskutujemy na komisjach                             

i wspominamy o kwestiach zw. z oszczędnościami na polach działalności gminy i udaje nam 

się znaleźć środki w tych trudnych czasach żeby wykonać jakikolwiek odcinek drogi to 

zawsze powoduje że mamy kolejne etap za sobą. Nie zapominam o Dołkach ani                                

o mieszkańcach którzy do mnie wielokrotnie przychodzą. Wykonanie inwestycji to jest 

realizacja uzgodnień z wami, że po kolei będziemy się starać w miarę posiadanych środków 

aby kolejne odcinki dróg robić i będziemy to kontynuować. Są takie odcinki, gdzie kilka lat 

trwają prace żeby uwłaszczyć się na działkach, które nie są naszą własnością a które są 

drogami. Te problemy natury prawnej powodują że odcinki dróg nie są wykonane. Myślę, że 

wielu mieszkańców nie zdaje sobie sprawy, chociaż paru składało w sądach pod przysięgą 

zeznania że droga była na danym odcinku zawsze. A okazuje się, że w świetle prawa nie 

jesteśmy właścicielem tylko Skarb Państwa, a my użytkownikiem wieczystym co nam nie 

daje możliwości sięgania po fundusze zew.  

Przy drodze na Krzyżkę zakończyła się dwuletnia ścieżka procedowania żeby uzyskać 

własność. Ona daje podstawę do sięgania po środki zew. Odcinek drogi 500 m może 

kosztować 5 mln zł., taką informację otrzymałem na posiedzeniu Zarządu Dróg Powiatowych 

w Skarżysku. Chcę żeby nasi mieszkańcy wiedzieli z jakimi problemami Rada Gminy i Wójt 

się boryka i zajmuje. To ja dziękuję radnym, że podnosząc rękę w tej czy innej ważnej decyzji 

nie macie wątpliwości że robicie dobrze i działacie jak należy. 

Radna Krawczyńska – zabrała głos, dołączając się do wypowiedzi radnej Cieślik dziękuję za 

drogę i altanę, dziękuję również radnym za poparcie. Do tych podziękowań dochodzi jeszcze 

ogrodzenie szkoły w Goździe. W pełni byłybyśmy z radną Cieślik usatysfakcjonowane gdyby 

był zrobiony ogródek jordanowski przy szkole oraz poszerzenie wiaty żeby było miejsce na 

grilla. 
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Radny Januchta – zabrał głos, jest szereg pochwał natomiast ja na połączonych komisjach 

usłyszałem od Wójta, że będąc w Starostwie Powiatowym otrzymał informację że remont 

drogi od Podzagnańszcza do Zaskala się nie odbędzie. Są problemy, które rozwiązujemy, 

szukamy właścicieli dróg, tu wszystkie sprawy są uporządkowane a jedyne co otrzymaliśmy 

w tym roku od powiatu to kilka obietnic, które nie mają pokrycia tj. pozyskanie środków ze 

sprzedanych inwestycji, mowa o cenach odcinka drogi. To wszystko czcze obietnice. 

Radny Mendak – zabrał głos i podziękował za skończony budynek na placu szkolnym, proszę 

o zamontowanie drzwi do budynku. 

Radny Ledwójcik – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego z prośbą aby 

dokończyć sprawę z zagrażającym bezpieczeństwu i usuniętym już w części drzewem przy 

posesji 28, zostało go niedużo do całkowitego usunięcia. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, możemy 

dziękować służbom straży pożarnej że dało się w części to drzewo usunąć. Usunięcie takich 

drzew stanowi problem, ponieważ ta droga w części nie posiada własności. Złożenie wniosku 

do Starosty wymaga prawa własności. My składaliśmy już taki wniosek i pozostał on bez 

rozpatrzenia bo nie mogliśmy udowodnić własności tej drogi. Tylko właściciel może złożyć 

do odpowiedniego organu wniosek o wycinkę drzewa. Wycinka drzewa może się zakończyć 

formalnie i prawnie jak będziemy posiadać własność na tym odcinku drogi.  

Radny Ledwójcik – zabrał głos, uważam że taka decyzja dotyczy drzewa zdrowego, to 

drzewo jest chore i zagraża bezpieczeństwu. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, ustawa mówi               

o usuwaniu drzew. Nie określa czy drzewo jest zdrowe czy chore. Uzasadnieniem decyzji jest 

to czy drzewo nadaje się do usunięcia. Kwestia własności jest kwestią nadrzędną i pierwszą       

w tych decyzjach. 

Radny Wykrota – poinformował, jest takie suche drzewo w Podzagnańszczu na granicy 

prywatnej posesji, a gminnej drogi. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, było to 

sprawdzane, drzewo jest na gruncie prywatnym. Pisaliśmy pisma do właściciela żeby 

przychylił się do jego wycięcia. Niestety. 

Radny Chaba – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego w sprawie oznakowania 

skrzyżowania w Występie ze starodrożem siódemki. Ok. dwóch tyg. temu doszło tam do 

kolizji, wypadku. W tej chwili osoba ranna przebywa na leczeniu w Krakowie, a samochód 

uległ całkowitej kasacji. To oznakowanie budzi wątpliwości. Młodzież wieczorami maluje na 

znakach, robiąc skrzyżowanie równorzędne, natomiast ze znaku prędkości 30 km/h malują na 

80 km/h. Czy nie lepiej od strony Gozdu postawić znak „ustąp pierwszeństwa przejazdu”. 

Dochodzi do wypadków samochodów jadących od strony Gozdu, ponieważ kierowcy nie 

patrzą na znaki i jadą prosto.  

Wiceprzewodniczący Rady p. Andrzej Wisowaty – zauważył, tam powinien być znak „stop”.  

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – poinformował, 26 października 

br. odbędzie się komisja objazdowa przy udziale Policji i Wydziału Komunikacji Starostwa 

Powiatowego i ten wniosek zostanie przedłożony. Albo zmiana organizacji ruchu albo 

dodatkowe oznakowanie żeby poprawić bezpieczeństwo. 

Wiceprzewodniczący Rady p. Andrzej Wisowaty – zauważył, na starodrożu mamy kilka 

przejść dla pieszych, czy nie warto je odnowić, odmalować. W gminie Suchedniów pojawiły 

się kolorowe przejścia dla pieszych. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, w zeszłym roku 

opracowaliśmy dokumentację na przejścia dla pieszych, niestety nie dostaliśmy pieniędzy od 

Wojewody. Ten Program na poprawę bezpieczeństwa w obrębie przejść dla pieszych wg. 

założenia miał być cykliczny i liczymy że w tym roku zostanie również ogłoszony. Wtedy 

projekty które mamy złożymy do tego Programu. 
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Radny Wykrota – zgłosił również przejście dla pieszych w Podzagnańszczu.  

Wiceprzewodniczący Rady p. Andrzej Wisowaty – zapytał, czyli Suchedniów zrobił przejścia 

z tego Programu.  

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, z kilku przejść na 

które złożyli wniosek, 3 czy 4 udało im się wykonać w ramach tych środków. 

 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości, warunków 

obliczania i wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady  poprosił o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLII/251/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 października 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Regulaminie określającym wysokość stawek oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego            

i za warunki pracy oraz wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw, nagród a także ich wysokości, szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 

dodatku mieszkaniowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Łączna. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – zabrał głos, proszę o uzupełnienie w projekcie 

uchwały w podstawie prawnej w pierwszym wierszu: „Na podstawie art. 9ca ust. 11, 30 ust. 6 

i 6a…” przed 30 brakuje skrótu: „art.” 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady  poprosił o przegłosowanie uchwały z naniesionym 

uzupełnieniem w podstawie prawnej poprzez głosowanie jawne imienne. 

Wiceprzewodniczący Rady  wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali 

się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLII/252/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 października 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w schronisku dla osób bezdomnych i w schronisku dla osób bezdomnych z usługami 

opiekuńczymi. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady  poprosił o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Wiceprzewodniczący Rady wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLII/253/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 października 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – zabrała głos, przed sesją została rozdana autokorekta 

zmian w projekcie budżetu. W stosunku do omawianego już na komisjach projektu uchwały 

wprowadzona została jedna zmiana zwiększająca budżet po stronie dochodowej i wydatkowej 

o 44 tys. zł. W treści uchwały otrzymaliście projekt nr II, nad którym będziecie procedować. 

Zał. 1 dochody budżetu w ostatnim dziale, dział 900, rozdział 90019, § 0690 wpływy                       

z różnych opłat jest kwota 100 tys. zł. proszę ją zastąpić kwotą 144 tys. zł. Ogółem 

zwiększenia dochodów będą w kwocie 723 470,00 zł. Zał. 2 wydatki dział 801, rozdział 

80101, szkoły podstawowe, wydatki majątkowe, kwotę 100 tys. zł zastępujemy kwotą                   

144 tys. zł. Ogółem zwiększenie wydatków w kwocie 723 470,00 zł. Zał. 3 otrzymaliście 

wydrukowaną nową trzecią stronę załącznika, gdzie wprowadzono nowe zadanie 

inwestycyjne roczne, w wierszu 20. Budowa instalacji energoelektrycznej z wykorzystaniem 

źródeł alternatywnych, to wykonanie PFU do pomp w Zespole Szkolno-Przedszkolnym                   

w Łącznej w kwocie 44 tys. zł. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Wiceprzewodniczący Rady  poprosił o przegłosowanie uchwały w nowym brzmieniu                       

z naniesionymi poprawkami poprzez głosowanie jawne imienne. Wiceprzewodniczący Rady  

wyczytywał kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” 

czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XLII/254/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 20 października 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 11/11 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 27 września 2022r. 

Wiceprzewodniczący Rady  poprosił o przegłosowanie protokołu z dnia 27 września 2022r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. (za – 11/11 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  12. 

Zakończenie obrad. 

Wiceprzewodniczący Rady  stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, podziękował 

wszystkim za udział i zamknął XLII–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2023. 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Andrzej Wisowaty 
 


